
Slotsholmsgade 10

1216 København K.

Telefon 7226 8400

Telefax 3393 3510 

www.justitsministeriet.dk

jm@jm.dk

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 969 (Alm. del), som Folketin-

gets Udlændinge- Integrations- og Boligudvalg har stillet til justitsministe-

ren den 22. september 2016. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Johanne 

Schmidt-Nielsen (EL).

Søren Pind  

/ 

Lene Steen

Styrings- og Ressourceafdelingen

Folketinget 

Udlændinge-, Integrations- og Boligudvalget 

Christiansborg 

1240 København K
Dato: 25. oktober 2016

Kontor: Økonomikontoret

Sagsbeh: Andreas Højmark Ander-

sen

Sagsnr.: 2016-0032/38-0147

Dok.: 2081753

Retsudvalget 2016-17
REU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 639
Offentligt



2

Spørgsmål nr. 969 (Alm. del) fra Folketingets Udlændinge- Integra-

tions- og Boligudvalg: 

”Det fremgår af artikel på Folketingets Ombudsmands hjem-

meside, at der 29. februar 2016 var 63 frihedsberøvede perso-

ner i institutionen Vridsløselille, mens dette tal den 22. juni 

2016 var faldet til 39 personer. Vil ministeren på denne bag-

grund redegøre for, hvorvidt der er behov for at opretholde det 

store, tidligere statsfængsel med en betydeligt større kapacitet 

som institution for personer, der frihedsberøves efter udlændin-

geloven?”

Svar:

Der kan indledningsvis henvises til Justitsministeriets besvarelse af 14. ok-

tober 2016 af spørgsmål nr. 970 (Alm. del) fra Folketingets Udlændinge-, 

Integrations- og Boligudvalg om det gennemsnitlige belæg for 2016 i 

Vridsløselille.

Justitsministeriet vurderer, at der fortsat er behov for at opretholde den 

særlige funktion, som institutionen Vridsløselille har i forhold til friheds-

berøvelse af afviste asylansøgere efter udlændingelovens regler.

Justitsministeriet og Direktoratet for Kriminalforsorgen vurderer løbende 

det nødvendige kapacitetsniveau i forhold til en fortsat anvendelse af insti-

tutionen. 
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